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A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights 

continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states. 
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The Council of Europe marks the 2nd European Day against 
the Death Penalty 
Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe 
 
Strasbourg, 10.10.2008 - “A year ago, the Council of Europe established the European Day 
against the Death Penalty as the occasion for an annual public debate on why executing 
people is wrong. We are delighted that the European Union has decided to join this 
initiative.  
 
Forty-six of our forty-seven member states have abolished the death penalty in law.  Russia 
promised to join the rest within three years of joining the Council of Europe in 1996. This 
has not yet happened, but they took the first and very important steps of a moratorium so 
that the death penalty has been abolished in practice..  
 
Two of our observer states – Canada and Mexico – have also abolished the death penalty. 
The other two – Japan and the USA – continue to execute people.  The European Day 
against the Death Penalty is an opportunity to remind them that they are out of step with 
rest of the democratic and civilised world.  
 
Finally, the European Day against the Death penalty is an opportunity to support the 
movement for a worldwide moratorium on executions. In December last year, 104 countries, 
from all continents, voted in favour of the UN General Assembly Resolution to this effect. I 
am confident that this inhuman and degrading form of punishment will soon be abolished 
across the world.” 
 
 
Le Conseil de l’Europe célèbre la 2e journée européenne 
contre la peine de mort 
Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l’Europe 
 
Strasbourg, 10.10.2008 – « Il y a un an, le Conseil de l’Europe créait la Journée 
européenne contre la peine de mort ; c’était l’occasion de lancer un débat annuel sur les 
raisons pour lesquelles il n’est pas acceptable d’exécuter des individus. Nous sommes ravis 
que l’Union européenne ait décidé de s’associer à cette initiative.  
 
Quarante-six de nos quarante-sept États membres ont aboli la peine de mort dans leur 
législation. La Russie s’était engagée à en faire autant dans les trois années suivant son 
adhésion au Conseil de l’Europe en 1996. Elle n’a toujours pas tenu sa promesse, mais elle 
a pris un très important premier pas avec un moratoire, ce qui veut dire qu’en pratique la 
peine de mort a été abolie.  
 
Deux de nos États observateurs – le Canada et le Mexique – ont aboli la peine de mort, le 
Japon et les Etats-Unis – continuent de pratiquer la peine capitale.  La Journée européenne 
contre la peine de mort est pour nous l’occasion de leur rappeler qu’ils sont en décalage 
avec le reste du monde démocratique et civilisé.  
 
Enfin, cette Journée nous donne l’opportunité de soutenir le mouvement pour un moratoire 
mondial sur les exécutions. En décembre dernier, 104 pays de tous les continents ont voté 
en faveur de la Résolution adoptée en ce sens par l’Assemblée Générale de l’ONU. Je suis 
convaincu que cette forme inhumaine et dégradante de châtiment sera bientôt éradiquée 
dans le monde entier ». 
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